
 

ZÁPIS Z VEŘEJNÉHO PROJEDNÁVÁNÍ MIKROREGIONÁLNÍCH AKCÍ 

V RÁMCI AKTIVIT MA21 

 

Ve čtvrtek dne 8. 10. 2020 se v městysu Štěpánov nad Svratkou, konkrétně v restauraci Hodůnka, 

konalo zasedání k Veřejnému projednávání mikroregionálních akcí v rámci aktivit MA21, do kterých se 

náš Mikroregion Bystřicko zapojil již v předchozích letech. I přes nelehké období v souvislosti s nákazou 

koronaviru byly i letos pořádány dvě veřejné akce, další akce se konaly čistě pod záštitou DSO. První 

z nich bylo Putovní letní kino, které probíhalo jako obvykle od června do konce měsíce srpna, poslední 

akcí bylo právě čtvrteční veřejné projednávání. Celkem se této veřejné akce zúčastnilo 28 osob 

zastupujících různé sektory, ať už veřejný, občanský, neziskový nebo komerční. Všechny tyto osoby se 

zde sešly na základě dříve rozeslané pozvánky (prostřednictvím obcí) ke společnému projednávání a 

vyhodnocení letošních akcí. Projednávaní se výjimečně uskutečnilo v rámci konání členské schůze 

Mikroregionu Bystřicko, proto jej mohlo navštívit více jak 10 osob. 

Setkání bylo koncipováno formou kulatého stolu a bylo zahájeno v 18:00 hodin, kdy byli přivítáni 

všichni přítomní. Setkání se ze zdravotních důvodů nemohl zúčastnit zodpovědný politik pro MA21 pan 

Libor Pokorný, který je současně předsedou Mikroregionu Bystřicko. Moderování se tedy chopil 

místopředseda DSO pan Mgr. Martin Horák. Dále zde byla také přítomna zástupkyně Mikroregionu 

paní Mgr. Veronika Benová jako koordinátor MA21 a téměř většina zástupců z neformální skupiny pro 

MA21. Z řad široké veřejnosti se zde sešlo celkem 21 osob, jednalo se především o zainteresovanou 

veřejnost, kterou zajímá, co se v regionu děje, a také zástupce některých z místních organizací či 

podnikatelů jako například TJ Dolní Rožínka, SK Ujčov, SDH Radkov, SDH Branišov, MAS Zubří země, 

Lezci Vysočiny a další.  

V úvodu byli přítomní občané krátce seznámeni s proběhlými akcemi a byla zahájena diskuse 

k prvnímu tématu, která se týkala akce Putovní letní kino. V rámci postupného uvolňování vládních 

opatření jsme mohli tuto akci zorganizovat, ta nakonec probíhala jako obvykle přes celou letní sezónu, 

to je od poloviny června do konce měsíce srpna. Během tohoto období proběhlo celkem 77 promítacích 

večerů ve 34 obcích a místních částí mikroregionu Bystřicko. Většina těchto večerů byla pořádána jako 

součást celodenního programu, takže současně s promítáním probíhaly také různé akce jako například 

zahájení prázdnin, sousedské posezení, oslava poutě, sportovní soutěže, ukončení prázdnin apod.. 

Mikroregion se na akci podílí především objednávkou filmů, dále hradí licence za promítané filmy a v 

neposlední řadě také zapůjčuje kompletní vybavení k promítání. Veškeré licence objednává MB přes 

různé distribuční společnosti na stránkách disfilm.cz. V letošním roce se uskutečnil již sedmý ročník 

této akce. V letošním roce byly promítány hlavně filmy nové, nezastaralé a s tím samozřejmě souvisí i 

jejich vyšší cena za licenci. Celkem se akce v letošním roce zúčastnilo téměř 4000 diváků. Tento 

výsledek je sice o něco menší než v předešlém roce, ale v souvislosti s letošní pandemií můžeme 

pokládat výsledek za velice přívětivý. Zavedený systém byl tedy v rámci projednávání opětovně 



 

schválen. Přítomní hosté hodnotili akci velice pozitivně a jsou rádi za poskytnuté služby MB, který 

zajišťuje kompletní servis od zakoupení licence filmu až po zapůjčení potřebné aparatury. Velký úspěch 

mají vždy české filmy, a to převážně komedie a filmy pro děti. Výběr filmů budeme tedy i v příštím roce 

směřovat na tyto tituly. Všichni přítomní se shodli na tom, že v rámci současné vypjaté situace bylo 

pořádání letního kina velice osvěžující, lidé byli rádi, že se v obci pořádá něco, co spojuje místní občany 

a umožňuje přátelská setkání. 

Diskuse dále směřovala k akci Hry bez hranic. Ty letos proběhly dne 12. 9. 2020 v obci Horní Rožínka u 

požární nádrže. Záštitu nad hrami převzala tedy tato obec společně s Mikroregionem Bystřicko. 

Přítomní byli opět stručně seznámeni s tím, o jakou akci se jedná a kdy a jak probíhala. V rámci diskuse 

tedy zaznělo, že se jedná o zábavné sportovní odpoledne, kde mezi sebou soutěží zástupci z vybraných 

obcí regionu v jednotlivých soutěžních disciplínách. Tyto soutěžní disciplíny si zástupci obcí chystají buď 

zcela sami nebo z připraveného zásobníku her, který svazek pravidelně každoročně aktualizuje. Jednu 

hru připravuje i Mikroregion Bystřicko – letos měli soutěžící za úkol co nejrychleji abecedně poskládat 

všechny obce Mikroregionu Bystřicko, kterých je 39 v rámci ORP Bystřice nad Pernštejnem.  V debatě 

byla letos řešena otázka výroby ručníků s logem Her bez hranic. Ty letos nahradily hrníčky, které se 

dávaly soutěžícím v předchozích letech. Ručníky byly sice cenově dražší, ale většina z přítomných si 

jejich výrobu pochvalovala a jsou nakloněni k jejich výrobě i v příštím roce. Dále se hovořilo o místě 

konání pro příští Hry bez hranic 2021. Dle pravidel se místo konání řídí dle vítěze předchozího ročníku. 

Jelikož první místo obsadila opětovně Dolní Rožínka, kde se již hry konaly, je na řadě další umístěná 

obec v pořadí. Příští rok se tedy Hry budou konat v obci Věchnov, která byla letos nováčkem soutěže a 

obsadila hned krásné druhé místo. V minulém roce jsme řešili také termín konání Her, jelikož se datum 

shodovalo s termínem dětské hasičské ligy. V tomto roce se již termín domlouval společně s panem 

Mojmírem Starým, který je starostou obce Zvole a zároveň i starostou okrskového výboru. Došlo již tak 

k oddělení těchto dvou akcí a týmy tak nemusely řešit odstoupení některých hráčů, kteří jsou členy 

hasičské ligy. Letošní hry vyšly díky krásnému počasí na jedničku. Akce se nakonec zúčastnilo 11 obcí – 

Bystřice nad Pernštejnem, Dalečín, Dolní Rožínka, Horní Rožínka, Rozsochy, Rožná, Velké Janovice, 

Věchnov, Věžná, Vír a Zvole. Všichni byli následně vyzváni k tomu, aby i pro příští rok sestavili za svoji 

obec soutěžní tým a zúčastnili se tak Her společně s ostatními.  

V závěru projednávání bylo také diskutováno o poslední plánované akci v tomto roce, konkrétně se 

jednalo o soutěž Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka. Přítomným byly sděleny podmínky zmiňované 

soutěže, mezi které patří zejména to, že se může přihlásit každá obec z našeho mikroregionu, která 

zašle pouze dvě fotografie vánočního stromku (jedna za světla a jedna focena za tmy). Po uzávěrce 

přihlášek vypukne opět veřejné hlasování o Nejkrásnější vánoční strom. Výherce získá ručně 

malovanou vánoční baňku s názvem této akce a zároveň s motivem vánočního stromu. Upustili jsme 

již tak od předchozích návrhů, kdy byl na baňce vytvářen obrázek charakterizující vítěznou obec 

z loňského ročníku. Neutrální motiv na baňce bude tedy jistě lepší variantou, jelikož se již nemůže stát, 

aby baňka vyobrazující motiv vítězné obce, zdobila strom v obci, která vyhrála aktuální ročník. 



 

V minulém roce nastaly také změny v hlasování. V předchozích ročnících bylo možné hlasovat vícekrát 

z jedné IP adresy. V loňském roce mohla veřejnost hlasovat pouze jednou s uvedením e-mailové 

adresy. V rámci jednoho hlasování bylo možné označit více adeptů na vítěze. Tento systém hlasování 

se osvědčil a plánujeme jej zrealizovat také v letošním roce. 

Přítomným hostům se dále připomenula akce Bystřicko čte dětem. Filozofií celé akce je přivést děti 

zábavnou a poutavou formou ke klasické knize. Proto se pořadatelé všech těchto setkání nad knihou 

snaží udělat čtení zajímavé, přitažlivé, poučné, a to jak pro děti, tak pro jejich rodiče a návštěvníky. 

Pokud nám situace v rámci koronaviru dovolí, tak v příštím roce proběhne již 14. ročník této akce. 

Mikroregion bude obcím zasílat v průběhu listopadu e-mail ohledně potvrzení účasti na této akci. 

Závěrem se všichni přítomní shodují na tom, že konání výše uvedených akcí vede k aktivitám, které 

sjednocují celý náš mikroregion, napomáhají lokální ekonomice a zároveň činí kraj zdravějším, a to i v 

rámci pohybových aktivit. Přítomní hodnotí kladně i samotné veřejné projednávání mikroregionálních 

akcí a myslí si, že do budoucna bude rozvoj celého regionu velmi důležitý, a to převážně s ohledem na 

vývoj současné situace. Na konci setkání se poděkovalo všem přítomným za jejich účast, cenné 

připomínky i náměty, které Mikroregion zohlední i při plánování akcí v nadcházejícím roce. Celá diskuse 

trvala přes hodinu a následně byla ukončena místopředsedou DSO panem Horákem. 

 

 

Zapsala: Mgr. Veronika Benová, koordinátor MA21 
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  Mgr. Martin Horák 

            místopředseda Mikroregionu Bystřicko 

 


